



COLLEGE OF NURSING, HONG KONG 香港護理學院

參與第二屆粵港澳大灣區衛生健康合作項目文本交換儀式

Contract Exchange Ceremony of the 2nd Guangdong-Hong Kong-Macau
Greater Bay Area Health Cooperation Projects



香港護理學院顧慧賢會長、呂詠梅副會長和徐淑萍第二秘書於2019年2月25日參與在深圳舉行的第二屆粵港澳大灣區衛生健康合作大會；廣東省衛生健康委員會、香港特別行政區食物及衛生局、澳門特別行政區衛生局和深圳市人民政府為今次主辦單位，大會以“推動粵港澳大灣區衛生健康高質量發展”為主題。開幕儀式上，廣東省衛生健康委員會主任、香港特別行政區政府食物及衛生局局長、澳門特別行政區社會文化司司長共同簽署了《粵港澳大灣區衛生健康合作共識》，藉此協同構建高質量健康大灣區，優質高效的衛生健康服務體系。

《合作共識》包括推動優質醫療資源緊密合作、加強公共衛生應急領域合作、深化中醫藥領域創新合作、拓展科研和服務領域合作、強化人才培養和診療合作等五個重要領域。其中「強化人才培養和診療合作」方面，提出建立國際化的全科和專科骨幹技術人員培訓基地；加強現場流行病學、職業衛生、結核病防控、慢性病防控、控煙等培訓項目交流；促進有關傳染病防治的資訊聯繫及臨床診治經驗交流。

「塑造健康灣區」是粵港澳大灣區規劃綱要的目標之一。本屆衛生健康合作大會組委會從徵集到 105 項簽約合作項目中選出 62 個專案合作項目交換文本。現場參與交換文本共有 12 個單位，顧慧賢會長應邀代表香港護理學院參與合作專案文本交換儀式，學院將積極推動大灣區衛生專業人員學習和交流，實踐三地醫療互相成就、造福民眾。

College of Nursing Hong Kong (the College) representatives Ellen KU, President, June LUI, Vice-President, Stephanie CHUI, the 2nd Honorary Secretary participated in the Second Guangdong-Hong Kong-Macau Greater Bay Area Health Cooperation Conference which held in Shenzhen on February 25, 2019. Health Commission of Guangdong Province, Food and Health Bureau of the Government of Hong Kong Special Administrative Region, Health Bureau of the Government of Macau Special Administrative Region, and the Shenzhen Municipal People's Government were the organizers of this year. The theme of the conference was to promote high quality health development in the Guangdong-Hong Kong-Macau Greater Bay Area. At the opening ceremony, Health Commission of Guangdong Province, Food and Health Bureau of the Government of Hong Kong Special Administrative Region, Health Bureau of the Government of Macau Special Administrative Region and the Shenzhen Municipal People's Government jointly signed the "Guangdong-Hong Kong-Macau Greater Bay Area Health Cooperation Consensus" in order to build a high-quality and healthy Greater Bay District and an effective health care system together.

The "Cooperation Consensus" included five areas of promoting close network in quality resources, strengthening cooperation in public health emergency areas, in-depth cooperation in the field of Chinese Medicine, expanding cooperation in research and service areas, and strengthening the professional training for cooperation in diagnosing and treatment. Among them, "strengthen the cooperation in professional training" was proposed to establish an international training base for general and specialist backbone technicians; strengthen the exchange of on-site epidemiology, occupational health, tuberculosis prevention and control, prevention and control of chronic diseases, tobacco control, etc. Having information links on the prevention and treatment of infectious diseases and exchange of experience in clinical diagnosis and treatment.

"Shaping the Healthy Bay Area" is one of the planning outlines of the Guangdong-Hong Kong-Macau Greater Bay Area. 62 projects were selected from 105 projects collected by the Organizing Committee of this Conference to be the contracted cooperation project under the Greater Bay Cooperation Framework Agreement. Representatives of 12 organizations/units presented at the ceremony for the contract exchange. On behalf of the College of Nursing Hong Kong, Ellen KU, President, participated in the contract exchange ceremony of the cooperation projects. The College will actively promote the cooperation in professional training and exchange in the Greater Bay Area for the benefits of the populace.